



QUOTE OF THE MONTH

“ AN INVESTMENT IN KNOWLEDGE PAYS THE BEST INTEREST. ”

by Benjamin Franklin

CITATION DU MOIS

“ UN INVESTISSEMENT DANS LA CONNAISSANCE REND LE MEILLEUR L'INTÉRÊT. ”

Par Benjamin Franklin

EVENTS / ÉVÉNEMENTS

V WORLD CONFERENCE OF BRAZILIAN WRITERS ABROAD AND THE IV SEMINAR ON THE LITERARY EXPRESSIONS OF THE BRAZILIAN DIASPORA



USEK in collaboration with the Embassy of Brazil in Beirut, Queen Mary University of London, and the Federal University of Juiz de Fora, Brazil, organized the V World Conference of Brazilian Writers Abroad and the IV Seminar on the Literary Expressions of the Brazilian Diaspora.

This event, hosted by the Latin American Studies and Cultures Center, in collaboration with the Office of Deputy President for Cultural Affairs and the Faculty of Letters, took place on September 13, 14 and 15, 2017.

**LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS**

ACHIEVEMENTS / EXPLOITS

THE CAREER SERVICES OFFICE SIGNS MEMORANDA OF UNDERSTANDING WITH BLOM BANK AND INDEVCO FOR USEK STUDENTS



The Career Services Office recently signed Memoranda of Understanding with BLOM Bank and Indevco, to establish official partnerships and work co-operatively to provide internships and opportunities for USEK students and graduates.

Signing ceremonies took place at USEK Kaslik Campus on:

Thursday, July 27, 2017 in the presence of Dr. Pierre Abou-Ezze, Assistant General Manager and Head of Human Resources at BLOM Bank and Mr. Khalil Abboud, Director of the Career Services Office at USEK.

Thursday, September 7, 2017 in the presence of Mr. Fadi Younes, Recruitment Manager at Indevco and Mr. Khalil Abboud, Director of the Career Services Office at USEK.

5E CONFÉRENCE MONDIALE DES ÉCRIVAINS BRÉSILIENS À L'ÉTRANGER ET 6E SÉMINAIRE SUR LES EXPRESSIONS LITTÉRAIRES DE LA DIASPORA BRÉSILIENNE

L'USEK en collaboration avec l'Ambassade du Brésil à Beyrouth, la Queen Mary University of London, et l'Université Fédérale de Juiz de Fora au Brésil, a organisé la 5e Conférence mondiale des écrivains brésiliens à l'étranger et le 6e Séminaire sur les expressions littéraires de la diaspora brésilienne.

Cet événement, animé par le Centre des Études et des Cultures de l'Amérique Latine, en collaboration avec le Bureau du Pro-Rectorat aux Affaires Culturelles et la Faculté des Lettres, a eu lieu les 13, 14 et 15 septembre 2017.

[LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS](#)

LE BIPE SIGNE DES PROTOCOLES D'ACCORD AVEC LA BLOM BANK ET INDEVCO AU PROFIT DES ÉTUDIANTS DE L'USEK



Le Bureau de l'Insertion Professionnelle et de l'Emploi (BIPE) a récemment signé des protocoles d'accord avec la BLOM Bank et Indevco respectivement, en vue d'établir des partenariats officiels et de coopérer dans le but d'offrir des stages et des opportunités d'emploi aux étudiants et aux diplômés de l'Université Saint-Esprit de Kaslik (USEK).

Les cérémonies de signature des protocoles ont eu lieu au Campus de Kaslik :

Le jeudi 27 juillet 2017 en présence de Dr Pierre Abou-Ezze, Directeur Général Adjoint et Responsable des Ressources Humaines au sein de la BLOM Bank, et de M. Khalil Abboud, Directeur du BIPE à l'USEK.

Le jeudi 7 septembre 2017 en présence de M. Fadi Younes, responsable du recrutement au sein d'Indevco, et de M. Khalil Abboud, Directeur du BIPE à l'USEK.

UPCOMING EVENTS / ÉVÉNEMENTS À VENIR

October 2, 2017 Launching of the Educational Civic Program	Le 2 Octobre 2017 Lancement du programme d'éducation civique
October 3, 2017 Award Ceremony of the First Entrepreneurial Project 2017	Le 3 Octobre 2017 Cérémonie de remise des prix du premier projet entrepreneurial 2017
October 4 And 5, 2017 The 2017 ABET Accreditation Seminar – First MENA Region Edition	Les 4 Et 5 Octobre 2017 Séminaire de l'accréditation ABET 2017 – Première édition de la région MENA
October 5, 2017 The ACIE Wheel of Fortune Event	Le 5 Octobre 2017 La roue de la fortune de l'ACIE
October 11, 2017 Law in the Movies: The Cider House Rules	Le 11 Octobre 2017 Ciné Juridique : The Cider House Rules
October 11, 2017 Tribute Ceremony to Halim El Roumi	Le 11 Octobre 2017 Cérémonie d'hommage à Halim El Roumi
October 12, 2017 Conference: Humanism in Arabic Culture	Le 12 Octobre 2017 Conférence : L'Humanisme dans la culture arabe
October 13, 2017 Conference: From Conflict to Communion: Christianity between Lutherans and Catholics	Le 13 Octobre 2017 Conférence : Du Conflit à la Communion : le Christianisme entre Luthériens et Catholiques
October 14, 2017 USEK – Home for Birds: A Live Birdwatching Experience	Le 14 Octobre 2017 L'USEK – un sanctuaire pour les oiseaux : une expérience ornithologique en direct
January 8 To 28, 2018 Grotowski Theatre Intensive Workshop	Du 8 Au 28 Janvier 2018 Atelier intensif sur le théâtre de Grotowski

ORIENTATION SESSION SESSION D'ORIENTATION



The Student Affairs Office organized 'Orientation sessions' on August 25 and 28, 2017, for new students joining USEK this Fall.

The sessions included a complete tour of the Kaslik campus, its offices and faculties, and help with registration.

Le Bureau des Affaires Estudiantines (BAE) a organisé des sessions d'orientation au profit des nouveaux étudiants ayant rejoint l'USEK au Semestre d'Automne 2017, et ce les 25 et 28 août 2017.

Au programme des sessions figuraient une tournée complète du Campus de Kaslik avec ses différents Bureaux et Facultés, ainsi qu'une aide en matière d'inscription.

BY FACULTY / PAR FACULTÉ

USEK IN THE PRESS L'USEK DANS LA PRESSE

WOUJOUH BATROUNIYA PHOTOGRAPHY EXHIBITION

The Batroun Municipality Library Committee and the photographer Alfred Moussa organized Woujouh Batrouniya, an exhibition of 8,000 photographs by Émile Boulos, which are archived at the Phoenix Center for Lebanese Studies in USEK.

EXPOSITION DE PHOTOS WOUJOUH BATROUNIYA

Le comité de la Bibliothèque municipale de Batroun et le photographe Alfred Moussa ont organisé Woujouh Batrouniya, une exposition regroupant 8 000 photos prises par Émile Boulos et actuellement entreposées au Centre Phoenix pour les Études Libanaises (CPEL) de l'USEK.

[LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS](#)

USEK THE VENUE FOR COMIUCAP 2021

USEK ACCUEILLE L'ÉDITION 2021 DE LA COMIUCAP

Professor Marie Fayad, Head of the Department of Philosophy at the Faculty of Philosophy and Humanities of USEK, attended the Fifth World Congress and General Assembly of COMIUCAP (World Conference of Catholic University Institutions of Philosophy) held in Bogotá, Colombia, at the Universidad Santo Tomas from July 4-7, 2017, in which she delivered a paper, represented USEK at COMIUCAP's General Assembly, and successfully championed USEK as the host for the next congress in 2021.

Prof Fayad's paper, entitled "Democracy and Neoliberalism: Profile Challenges" was followed with a lively discussion with an audience of participants from across the world, whose questions mainly focused on neoliberalism and its consequences in post-secular societies. Other points in the debate centered on current issues about Lebanese democracy, and questions about specific communities and communitarianism, coexistence today, the experience of pluralism, political parties, and of course, the question of the refugees in Lebanon, all points of which were expertly addressed by Prof. Fayad.

As a direct result of the enthusiasm shown for her work, USEK delegated Prof. Fayad to participate as an active member in COMIUCAP'S General Assembly. Themes discussed included a report of the activities of the association, the election of a new president for the next 3 years (2017-2021), publications, and exchange programs between professors and students of the doctoral schools of member universities of COMIUCAP.

Motivated by the interest shown in Lebanon as a model for pluralistic communities living together, Prof. Fayad proposed Lebanon as the host country for the next congress in 2021. The General Assembly was enchanted by this proposal, and have confirmed USEK as the venue for COMIUCAP 2021 .

Professeur Marie Fayad, Chef de Département de Philosophie de la Faculté de Philosophie et des Sciences Humaines au sein de l'Université Saint-Esprit de Kaslik (USEK), a assisté au Ve Congrès mondial et à l'Assemblée générale de la COMIUCAP (Conférence mondiale des institutions universitaires catholiques de Philosophie), tenus à l'Universidad Santo Tomas à Bogotá en Colombie du 4 au 7 juillet 2017. En cette occasion, Pr Fayad a soumis une contribution, représenté l'USEK à l'Assemblée générale de la COMIUCAP et défendu avec succès la candidature de l'Université pour accueillir le prochain congrès de la Conférence en 2021.

La contribution de Pr Fayad, intitulée « Démocratie et néolibéralisme : défis relatifs aux profils », a été suivie d'un débat animé impliquant un public de participants venus des quatre coins du monde avec pour sujet principal le néolibéralisme et ses conséquences dans les sociétés post-séculaires. Le débat a également porté sur les questions d'actualité concernant la démocratie libanaise, les questions relatives à des communautés spécifiques et au communautarisme, la coexistence aujourd'hui, l'expérience du pluralisme, les partis politiques et, bien évidemment, la question des réfugiés au Liban, autant de points que Pr Fayad a traités avec expertise.

Vu son enthousiasme pour son travail, l'USEK a délégué Pr Fayad pour participer en tant que membre actif à l'Assemblée générale de la COMIUCAP. Les thèmes abordés incluent un rapport portant sur les activités de la Conférence, l'élection d'un nouveau président pour les trois prochaines années (2017-2021), les publications et les programmes d'échange entre professeurs et étudiants des écoles doctorales des différentes universités membres de la COMIUCAP.

Motivée par l'intérêt manifesté envers notre pays en tant que modèle de coexistence pour les communautés pluralistes, Pr Fayad a proposé le Liban en tant que pays hôte de l'édition 2021 du congrès de la COMIUCAP. L'Assemblée générale a favorablement accueilli cette proposition et confirmé le choix de l'USEK en tant que lieu d'accueil de ladite édition.

FIND USEK



© Copyright USEK 2017

[Visit our website](#) | [%%Unsubscribe%%](#)